

MAHAMMED NASR – EDDINE KORICHE

Lecturer, University of Algiers 3 (Algeria).

Research subjects: Comparative social policies, Stakeholders and organisations involved in and changes to conduct of social dialogue.

Publications:

~ « D'un droit des travailleurs au droit du travail », in ouvrage collectif « Algérie : cinquante ans après. La part du droit », tome 2, Edit. AJED, 2013, p. 445.

PRELIMINARY PROCEDURES FOR SUBMITTING CASES TO THE SOCIAL COURTS IN ALGERIA



ABSTRACT

It is widely considered that the labour relations law which developed in the aftermath of Algerian independence was entirely given over to favouring and protecting the workers. It was a labour law that did not require economic performance from workers in exchange for their protection. It was an approach that encompassed the whole relationship between the economic and the social and excluded all dualism. It was not until the early 1990s that we were to witness free-market inspired political, economic and social reforms heralding a new conception of labour relations in line with the classical functions of labour law.

KEY WORDS : Labour relations, Legal status, Contract, Socialism, Liberalism..

RÉSUMÉ

L'idée est largement reçue que le droit des relations de travail qui s'est développé au lendemain de l'indépendance de l'Algérie n'est que faveur et protection pour les travailleurs. C'est un droit des travailleurs qui ne subordonne pas leur protection à des exigences de performances économiques. C'est une approche qui saisit dans sa totalité la relation entre l'économie et le social et la dégage de tout dualisme. Ce n'est qu'au début des années 1990 que l'on assistera à une réforme politique, économique et sociale d'orientation libérale qui sera à l'origine d'une nouvelle conception des relations de travail, conforme à celle qui s'attache aux fonctions classiques du droit du travail.

MOTS CLÉS : Relations de travail, Statut légal, Contrat, Socialisme, Libéralisme.